
Protokół Nr 53/2014 

 

z posiedzenia  Komisji  Samorządowej  Rady Miasta Ostrowca Św.  

w dniu  30 września 2014 r.  godz. 11.00 

 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - Zbigniew Moskalewicz. 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

I.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zaopiniowanie projektów uchwał  

na sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu 2 paździe-

rnika 2014 r. w sprawie: 

 

- utworzenie odrębnych obwodów 

głosowania w wyborach do rad gmin, 

rad powiatów i sejmików województw 

oraz wójtów, burmistrzów i prezy-

dentów miasta; 

 

- sprostowania oczywistej omyłki  

w uchwale Nr LVIII/109/2014 Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 18 lipca 2014 r. zmieniającej 

podział miasta Ostrowca Święto-

krzyskiego na okręgi wyborcze w 

wyborach do Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego;  

 

- ustanowienia Programu „Ostrowiecka 

Rodzina 3+” oraz szczegółowych 

warunków jego realizacji”; 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Komisja Samorządowa Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do 

protokołu); 

 

Członkowie Komisji Samorządowej Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały (w załą-

czeniu do protokołu). 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowej 

RM – p. Z. Moskalewicz poinformował 

zebranych, że program działań na rzecz 

rodzin wielodzietnych, tj. z trójką dzieci  

i większą liczbą dzieci zamieszkałych na 

terenie Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, 

pod nazwą „Ostrowiecka Rodzina 3+”, ma 

na celu miedzy innymi wspieranie rodzin 

wielodzietnych oraz promowanie ich 

pozytywnego wizerunku. Do potwierdzenia 

uprawnień wynikających z w/w programu 

członkowie rodziny wielodzietnej będą 

wykorzystywać dokument „Karta Dużej 

Rodziny” przyznawaną przez Prezydenta 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego lub 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- wyboru metod ustalenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komuna- 

lnymi na terenie Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski oraz ustalenia 

wysokości stawek tych opłat;  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

upoważnione przez niego osoby, na 

podstawie przepisów Rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 27 maja 2014 r. w sprawie 

szczegółowych warunków realizacji 

rządowego programu dla rodzin 

wielodzietnych. Pozwoli to na sprawne 

wdrożenie programu i będzie ułatwieniem 

dla członków rodzin wielodzietnych w nim 

uczestniczących. Radny Moskalewicz dodał, 

że na chwilę obecną w Ostrowcu  wydanych 

zostało około 300 takich kart. Do końca 

roku można się spodziewać, iż liczba ta 

dojdzie do 400.  Pan Moskalewicz dodał, że 

dzisiaj mamy uchwałę ramową i partnerów 

w postaci gminnych instytucji, ale nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby do programu 

przystępowały podmioty gospodarcze z 

terenu Ostrowca, uzyskując status „Partnera 

Programu”. Przystąpienie do przedmio-

towego programu następuje na podstawie 

pisemnego porozumienia zawartego  

z prezydentem miasta.  

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do 

protokołu). 

 

Obecny na posiedzeniu komisji Kierownik  

referatu gospodarki odpadami komunalnymi 

w Wydziale Środowiska UM – p. Paweł 

Bajerczak poinformował zebranych, że w 

odpowiedzi na sygnały wpływające od 

mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego 

dot. braku polityki prorodzinnej w systemie 

opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na terenie miasta Gminy 

Ostrowiec oraz składanymi wnioskami o 

umorzenie zaległości z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

opracowana została zmiana metody   

ustalenia w/w opłaty dla gospodarstw 

domowych liczących pięć lub więcej osób. 

Przedmiotowy projekt uchwały przewiduje  

2 metody ustalania opłaty za gospo-

darowanie odpadami komunalnymi 

odbieranymi od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy:  

1) w oparciu o liczbę mieszkańców 

zamieszkujących daną nieruchomość  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- zm. uchwałę w sprawie wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komu-

nalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości położonej na terenie 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski; 

 

- uchylająca uchwałę w sprawie 

powierzenia Spółce Zakład Unieszko- 

dliwiania Odpadów „Janik” Sp. z o.o.  

z siedzibą w Janiku zadania własnego 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

w zakresie gospodarki odpadami 

komunalnymi oraz wyrażenia zgody na 

zawarcie przez Gminę Ostrowiec 

Świętokrzyski umowy wykonawczej 

niezbędnej dla realizacji projektu pt.: 

„Rozbudowa Instalacji Regionalnej 

wraz z wyposażeniem w niezbędny 

w przypadku gospodarstw domowych 

metodę tę stosuje się gdy liczba członków 

gospodarstwa domowego na terenie 

nieruchomości nie przekracza czterech osób; 

2) od gospodarstwa domowego liczącego 

pięć lub więcej osób; Stawki opłat dla 

metody określonej w pkt. 2 określono 

następujące stawki opłat: a) 65 zł miesię-

cznie od gospodarstwa domowego,  

w którym odpady nie są zbierane 

selektywnie; b) 35 zł miesięcznie od 

gospodarstwa domowego, w którym odpady 

są zbierane selektywnie; W związku  

z powyższym gospodarstwo domowe np. 

siedmioosobowe, segregujące odpady, 

zamiast 52,50 zł miesięcznie będzie płacić 

35,00 zł miesięcznie.  

Członkowie komisji stwierdzili, że 

proponowana zmiana jest jak najbardziej 

słuszna i godna pochwały. Jednakże na 

terenie gminy występuje jeszcze szereg nie 

uregulowanych kwestii dot. gospodarki 

odpadami komunalnymi np. wyrzucanie 

śmieci przez działkowców w miejscach do 

tego nie przeznaczonych.  

 

Członkowie komisji pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowali przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do 

protokołu);  

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do 

protokołu); 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowej 

RM – p. Z. Moskalewicz poinformował, że 

Rada Miasta jest zmuszona uchylić uchwałę 

z dnia 27 lutego 2013 r. w sprawie 

powierzenia Spółce zadania własnego 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w zakresie 

gospodarki odpadami komunalnymi oraz 

wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę 

umowy wykonawczej niezbędnej dla 

realizacji projektu pt. „Rozbudowa 

Instalacji Regionalnej wraz z wyposażeniem 

w niezbędny sprzęt ZUO „Janik” Sp. z o.o.” 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

sprzęt ZUO „Janik” Sp. z o.o.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ponieważ stała się ona bezprzedmiotowa. 

Radny Z. Moskalewicz zwrócił się z 

pytaniem do obecnej na posiedzeniu komisji 

– Prezes ZUO „Janik” p. Krystyny 

Skrzypczak – jaka jest tego przyczyna?  

Pani Prezes odpowiedziała, że powód tego 

jest prozaiczny – wysypisko otrzymuje za 

mało odpadów. Założenie było takie, że w 

2013 r. na wysypisko trafi ok. 22 tys. ton,  

a trafiło jedynie ok. 13 tys. ton.  Na 

podstawie szacunkowych danych wychodzi 

na to, że w roku bieżącym tych odpadów 

będzie jeszcze mniej.  

W trakcie dyskusji padło stwierdzenie,  

że w miastach, gdzie powiązano zbieranie 

odpadów z ich zagospodarowaniem,  na 

wysypiska trafia mniej śmieci, niż tam gdzie 

to zostało rozdzielone. Aglomeracja 

ostrowiecka liczy ok. 200 tys. mieszkańców, 

stąd też odpadów powinno być więcej. 

Kierownik referatu gospodarki odpadami 

komunalnymi – p. Paweł Bajerczak 

powiedział, że Rada Miasta może dokonać 

rozdzielenia zbierania od zagospodarowania 

odpadów, ale to nie gwarantuje żadnego 

sukcesu. Należy bowiem mieć świadomość, 

że generalnie śmieci jest mniej,  

a dotychczasowe szacunki były zawyżone.  

Z takim stwierdzeniem nie zgodził się 

Radny Włodzimierz Sajda. Pan P. Bajerczak 

poinformował zebranych, że śmieciarki 

wyposażone są w wagi i GPS-y. Można 

skontrolować, co dzieje się z częścią śmieci, 

które rzekomo gdzieś giną po drodze na 

wysypisko. Jednak kontrola nie jest do 

końca skuteczna, gdyż trudno monitorować 

śmieciarki przez całą dobę na tak dużym 

terenie. Robi się to wyrywkowo i w razie 

potrzeby. W trakcie dyskusji nie wskazano 

co dzieję się z częścią odpadów i dlaczego 

nie trafiają na wysypisko. Na zakończenie 

głos zabrał  Radny Wł. Sajda i powiedział, 

że wg niego gmina płaci zbyt dużą opłatę 

ryczałtową za wywóz dostarczanych śmieci, 

w stosunku do ilości śmieci dostarczanych 

na wysypisko. Opłata ta wynosi 544 tys. zł, 

co odpowiada ok. 24 tys. ton odpadów- 

tymczasem ZUO „Janik” odbiera tylko  

13 tys. ton.  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

II. 

 

 

 

 

III. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- zm. uchwałę w sprawie akceptacji 

projektu umowy dot. rekompensowania 

Miejskiemu Przedsiębiorstwu Komu-

nikacji Sp. z o.o. Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski strat z tytułu 

świadczenia usług publicznych  

w lokalnym transporcie zbiorowym  

w latach 2009 – 2018;  

 

- udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Ostrowieckiemu;  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Sprawozdanie opisowe z realizacji 

budżetu miasta Ostrowca Święto-

krzyskiego za I półrocze 2014 r.  

 

 

 

- Analiza stanu gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego za rok 

2013 i pierwsze półrocze 2014 r.  

 

 

 

 

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM 

pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowali 

przedmiotowy projekt uchwały. (w załą-

czeniu do protokołu). 

 

Komisja Samorządowa RM pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do 

protokołu); 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowej 

RM – p. Z. Moskalewicz przedstawił 

członkom komisji projekt przedmiotowej 

uchwały. Powiedział, że wsparcie finansowe 

w wysokości 70 tys. zł zostanie 

przeznaczone na zakup bronchofiberoskopu 

dla potrzeb Zespołu Opieki Zdrowotnej  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Pan  

Z. Moskalewicz oznajmił, że ma nadzieję,  

iż udzielenie pomocy dla powiatu przed 

wyborami, nie jest tylko grą polityczną,  

a rzeczywistą chęcią pomocy dla szpitala  

i jego pacjentów. 

 

Członkowie komisji stosunkiem głosów:  

8 – za, przy jednym głosie wstrzymującym 

się, przy braku głosów przeciwnych 

pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy 

projekt uchwały. (w załączeniu do 

protokołu); 

 

Komisja Samorządowa Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego po zapoznaniu 

się z przedmiotowym sprawozdaniem 

przyjęła go do wiadomości. (w załączeniu 

do protokołu); 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowej 

RM – p. Z. Moskalewicz zwrócił się do 

Kierownika referatu gospodarki odpadami 

komunalnymi UM – p. Pawła Bajerczaka 

o przekazanie „Analizy stanu gospodarki 

odpadami komunalnymi na terenie miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego za rok 2013  

i pierwsze półrocze 2014 r.” Zakładowi 

Unieszkodliwiania Odpadów  „Janik”  



 

 

 

 

 

 

 

IV. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprawy różne. 

w celu zapoznania.  

Przekazanie w/w analizy nastąpiło 

niezwłocznie na posiedzeniu Komisji 

Samorządowej, na ręce Pani Prezes ZUO 

„Janik” p. Krystynie Skrzypczak. (analiza 

stanowi załącznik do przedmiotowego 

protokołu);  

 

Członkowie Komisji Samorządowej RM  

w osobach: Z. Moskalewicz, E. Helicka,  

Wł. Sajda, H. Rożnowski - zgłosili szereg 

uwag i zapytań skierowanych do Zarządu 

MPK Sp. z o.o. dot.: zamykania środkowego 

pomostu w autobusach na liniach 

pozamiejskich, terminu ważności reklam 

umieszczanych na szybach autobusów, 

braku informacji o trasach autobusów w 

Internecie na stronach MPK, braku pętli 

autobusowej na ul. Świętokrzyskiej 

/Traugutta, wniosków zgłaszanych przez 

mieszkańców Ostrowca  dot. kursów 

autobusów.  

Na powyższe zagadnienia na bieżąco 

odpowiadali przedstawiciele Zarządu MPK 

Sp. z o.o. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

 
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono.  

 

Termin następnego posiedzenia: do ustalenia. 

 

Protokołowała:                                          Przewodniczył: 

 

mgr Eliza Kaniewska                                                             

 


